
 

  1/4 

  
Referat beboer- og pårørenderådsmøde, Hørup Plejecenter 
 
Dato 08-02-2024 Kl. 13.30-15.00 

Sted Hørup Plejecenter, spisestuen v. køkkenet  

 Referent Ulla Pedersen 

Deltagere 

 

Birger Jønsson, Mimi Christine Stolberg, Poul 

Maribo Pedersen, Ingolf Pedersen, Jonna 

Hedegaard Jensen, Dorthe Vagner Kastrup 

Henning Elmholt og Ulla Pedersen. 

Fraværende med afbud                      Viola Jonsson, Birte Sørensen 

 Næste møde 11-04-2024 

 

 

Sagsfremstiller Ulla Pedersen  
Godkendelse af referat fra møde den 16. november 2023 

Beskrivelse af 

punktet 

Godkendelse af referatet fra sidste møde. Opfølgning af punkter. 

 

Mål  Enighed om referatet 

Metode Information, drøftelse 

Konklusion/ 

beslutning 

Referatet godkendt. 

Ulla følger op på punktet om ”ved livets afslutning”, hvor plejecenterets 

personale er blevet bedre til at tage op med beboere og pårørende, 

hvad ønsker til den sidste tid er, samt at få det skrevet i journalen. 

 

 

Sagsfremstiller Jonna Hedegaard Jessen  
Orientering fra havegruppen 

Beskrivelse af 

punktet 

Der er blevet dannet en havegruppe, der arbejder med udvikling af 

haven på Hørup Plejecenter, og gruppen har holdt sine første møder. 

Deltagerne i gruppen er: 

Viola Jonsson (køkkenleder), Helle Elmholt (Øst), Martin Madsen Lund 

(Syd), Lene Corydon (datter af Margit, Drejet), Jonna Hedegaard Jessen 

(datter af Rikke, Drejet), Simon Berg (teknisk serviceansvarlig), Sylvia 

Jacobsen (køkkenansat, Nord). 

 

Jonna fortæller om gruppens foreløbige tanker og ideer. 

Mål At rådet hører om og kan udtale sig om gruppens foreløbige arbejde. 

Metode Information og drøftelse 

Konklusion/ 

beslutning 

Havegruppen har mange ideer. Ikke alle vil kunne realiseres her og nu, 

men der arbejdes med en langsigtet plan, som så vil kunne tages op 

trinvist.  

Der er bestilt en tegning af plejecenterets grund, som den ser ud nu – 

derfor er en mand ved at måle op og tegne, idet der ikke forefindes 

gamle tegninger af dette.  
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Havegruppen tager hensyn til fx 

- Vild med vilje (der skal være plads til mange arter, både vilde 

blomster og stauder) 

- Haven skal være let at passe for vores teknisk service afdeling 

- Der skal være farver og dufte 

- Gerne flere bærbuske 

- Rindende vand (fontæne) 

- Anlægge stier rundt i haven, så man kan gå på opdagelse 

- Bænke og borde, så man kan slå sig ned rundt omkring 

- Beplantning, så man kan ”gemme” sig i haven og sidde i ro. 

 

Der er et ønske om at få et orangeri, hvor man kan sidde ude under tag 

og med glas for i den kølige tid, og nyde haven i en større del af året. 

 

Havegruppen fortsætter sit arbejde, og vi hører mere løbende, ligesom 

planerne skal godkendes ledelsesmæssigt, når de er mere konkrete.  

Økonomien forventes at blive skaffet via fondsansøgninger. 

 

 

 

 

 

Sagsfremstiller Ulla Pedersen  
Orientering fra plejecenterlederen 

Beskrivelse af 

punktet 

Ulla orienterer om ny plejecenterchef i Sønderborg kommune, indførelse 

af nyt omsorgssystem, nyt regeringsudspil på ældreområdet 

Mål  Orientering om forhold, som påvirker Hørup Plejecenter. Vi forventer, at 

det er en positiv påvirkning. 

Metode Information 

Konklusion/ 

beslutning 

Lene Gram Herborg er fra 1. januar 2024 ny chef for plejecentrene i 

Sønderborg Kommune. Hun kommer fra stillingen som myndighedschef i 

kommunen. 

 

Pr. 28.2.24 indføres nyt journalsystem. Det hedder CURA og er en 

afløser for et gammelt system, som alle andre kommuner var gået væk 

fra, men som Sønderborg kommune stadig bruger. Nu kommer CURA, 

og det betyder bedre muligheder for at dokumentere. Personalet skal 

dog lige lære systemet at kende, hvilket kommer til at tage lidt tid. Vi 

sørger for, at alt noteres alligevel, også på papir i en periode. 

 

Regeringen har netop udsendt et nyt ældreudspil. Det hedder 

”Regeringens ældrereform. Du bliver aldrig for gammel til at have det 

godt”. Ulla fortæller kort om delene i udspillet, og alle tilstedeværende 

har også fulgt lidt med i pressen. Vi talte om, at et af punkterne i 

udspillet er, at en kommune kan vælge at tillade ”lokalplejehjem” med 

større frihed og lokal forankring. Selv om et lokalplejehjem stadigt er 

offentligt, vil det få sin egen bestyrelse, fritages fra en række af de 

kommunale regler og krav, og borgerne får mulighed for at tilkøbe 

ydelser. Vi talte om, hvad det vil kunne betyde, hvis den enkelte beboer 

kan tilkøbe ekstra muligheder, og om det vil skabe en gruppe beboere, 

som har råd og kan få alt, og en gruppe beboere, som ikke har råd til 

det samme som andre. Der henvises til Ældresagens medlemsblad fra 

februar 2024, artiklen ”Plejehjem eller pengemaskine” men er enige om, 
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at sådan behøver det jo ikke at gå, så vi afventer, hvad Sønderborg 

kommune ønsker at gøre på dette punkt. 

 

 

 

Sagsfremstiller Ulla Pedersen  
Vedtægter for beboer- og pårørenderådet samt indledende 

drøftelser om næste valg til rådet.  

Beskrivelse af 

punktet 

Beboer- og pårørenderådet på Hørup Plejecenter har et sæt vedtægter, 

som gennemgås hvert andet år og revideres ved behov. Vi gennemgår 

vedtægterne (vedlagt som bilag) og drøfter, om noget skal revideres.  

Mål At vedtægter revideres. 

Metode Drøftelse og beslutning 

Konklusion/ 

beslutning 

Vi drøftede vedtægterne og reviderede følgende: 

Antallet af medlemmer ændres til 11 medlemmer + op til 3 suppleanter, 

som indtræder, hvis et medlem udtræder af rådet. 

Suppleanterne vælges for en periode af 1 år, mens medlemmer fortsat 

vælges for en periode af 2 år. 

Vedtægterne er hermed vedtaget og træder i kraft fra det kommende 

valg. 

 

 

Sagsfremstiller Birte Sørensen og Ulla Pedersen  
Næste valg til beboer- og pårørenderådet 

Beskrivelse af 

punktet 

Hvert år i maj/juni måned er der valg til beboer- og pårørenderådet. Der 

vælges medlemmer til en to-årig periode, og i år er Mimi, Henning, 

Ingolf og Birte er på valg. Birger udtræder af rådet ved valget. Poul og 

Jonna er først på valg til foråret 2025. 

 

Vi skal have lavet en plan for det valg, som finder sted inden 

sommerferien. 

Vores vedtægter siger bl.a. følgende om valget: 

 

- Rådet sammensættes, så der maksimalt er 14 medlemmer 

- Der skal være flest beboere/pårørende 

- Et antal medarbejderrepræsentanter 

- Frivillige, der er tilknyttet plejecentret 

- Der kan være deltagelse af daglige ledere 

 

- Rådets medlemmer vælges for 2 år ad gangen. 

- Valg afholdes hvert år.  

- Formanden for rådet er sammen med centerlederen ansvarlig 

for, at valget afvikles. 

- Valget finder sted i april kvartal. 

- Alle beboere og den pårørende, som beboeren ønsker som 

valgbar, har stemmeret. 

 

Vi drøfter ideer til rekruttering til kandidater. 

Forslag: sidste frist for opstilling d. 9. april, hvilket betyder, at vi på 

beboerrådsmødet d. 11. april kan afgøre, om der bliver tale om 

fredsvalg, eller om der skal afvikles valg. 

 

Valgfesten d. 8. juni 2024 kl. 14-16. 
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Mål Påbegynde forberedelser til næste valg til beboer- og pårørenderådet. 

Metode Drøftelse og beslutning 

Konklusion/ 

beslutning 

Vi nåede ikke en detailplanlægning af valget – dette overlades til 

formand og sekretær, og der er endnu et beboer- og 

pårørenderådsmøde inden valget at planlægge i. 

 

Ingolf fortalte, at han ikke genopstiller til rådet.  

Vi skal have afklaret, om øvrige medlemmer på valg genopstiller og 

reklamere for nye medlemmers indtræden. 

 

 

Sagsfremstiller Birte Sørensen  
Evt. 

Klokken 14.50-15.00 

Beskrivelse af 

punktet 

Opsamling af spørgsmål/kommentarer. 

Metode Information 

Konklusion/ 

beslutning 

- Vi vedtager at flytte mødet d. 5. september 2024 frem til 12. 

september for at Ulla kan deltage (hun har nemlig ferie d. 5.9.). 

 

- Flaghejsning. Poul gør opmærksom på, at flagreglerne for 

hejsning af flag på halv stang ikke overholdes. Ulla lover at 

repetere reglerne for personalet. 

 

 

 

 

 


